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Folketingets Finansudvalg 
Christiansborg 

8. oktober 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 382 (Alm. del) af 25. 

september 2020 stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V)  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse om landets kommuner og regioner rapporterer til indkøbsda-
tabasen, og i bekræftende fald oplyse, om kommunernes og regionernes rapporte-
ring om indkøb af konsulenter til indkøbsdatabasen er tilstrækkelig til at opnå til-
fredsstillende viden om kommunernes og regionernes årlige indkøb af konsulenter? 

Svar 

Kommuner og regioner indrapporterer hverken til Indkøbsdatabasen1 eller Statens 
Fakturadatabase2. 

Statens opgørelser af forbrug af eksterne konsulenter opgøres via Statens Faktura-
database. Opgørelser om kommunernes konsulentforbrug tager udgangspunkt i 
fakturadata fra det fælleskommunale indkøbssamarbejde forankret i Staten og 
Kommunernes Indkøbsservice A/S (SKI). Opgørelser om regionernes konsulent-
forbrug tager udgangspunkt i regionernes egne indkøbsanalysesystemer og indsam-
les efter behov af Danske Regioner.  

Der eksisterer dermed ikke en fælles database på tværs af sektorer, hvorfra forbru-
get af eksterne konsulenter i hhv. stat, regioner og kommuner kan opgøres.  

 
Med venlig hilsen 

 
Nicolai Wammen 
Finansminister 

 

1 Indkøbsdatabasen indeholder regnskabsdata for hele staten fordelt på indkøbskategorier fra årene 2008-
2016. Databasen opdateres ikke længere. 
2 Fakturadatabasen har erstattet indkøbsdatabasen og indeholder data for hele staten fra 2016 og frem. 

Finansudvalget 2019-20
FIU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 382 

Offentligt


	Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 382 (Alm. del) af 25. september 2020 stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V)
	Spørgsmål
	Svar


